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Memo 

Aan : De Gemeenteraad Overbetuwe 

Van : College van Burgemeester en Wethouders 

CC : De heren A. op de Weegh (BBO) en Roel Eefting (D’66) 

Ons kenmerk : 19INT00148 

Datum : 14 januari 2019 

Betreft : Beantwoording schriftelijke vragen S-398 

 

 
Geachte raad, 
 
De heren A. op de Weegh (BBO) en Roel Eefting (D’66) hebben onderstaande vragen gesteld 
ten aanzien van de integratie van statushouders in Overbetuwe. In dit memo geven wij 
antwoord op deze vragen. 
 

Vragen: 

1. Kunt u ons de eerder voor 2018 (mei en november 2018) aangekondigde 
monitors alsnog doen toekomen (die de raad voor zover we kunnen nagaan 
nog niet heeft ontvangen)? 

Antwoord: De monitor voor mei is niet opgesteld. Het idee was om die te koppelen aan  
Het stuk over de visie en ontwikkeling van de participatiewet in zijn geheel. De uitwerking 
daarvan is over de zomer heen getild en in december afgerond.  
Er is er toen voor gekozen om voor 2018 één monitor op te stellen. Deze is op 14 januari 
2019 afgerond en aan u toegestuurd. 
 

2. Kunt u ons (voor zover niet direct af te leiden uit de monitors) inzicht geven in 
een tussenstand van de inkomsten, uitgaven en geboekte resultaten voor de 
integratie en participatie van statushouders van onze gemeente? 

Antwoord: Zie hiervoor de monitor van 14 januari 2019 
 

3. Kunt u uw stelling verder onderbouwen dat ‘de aanpak die het cluster werk en 
inkomen nu bij statushouders hanteert, werkt’? 

Antwoord: Zoals uit de monitor blijkt, zijn alle statushouders die zich sinds 2013 in 
Overbetuwe hebben gevestigd bij de consulenten in beeld. Sinds september 2018 is er ook 
extra aandacht voor wat wij oudkomers noemen. Dit betreft (voormalig) statushouders van 
vóór 2013 die een bijstandsuitkering ontvangen.  
94% van de statushouders van na 2013 zit op een participatietraject die past bij hun positie 
op de participatieladder. (Zie verder de monitor). Van de oudkomers zijn er van de 94, 
inmiddels 57 in beeld (zie verder de monitor). 
 

4.  Kunt u ons een analyse geven van de populatie inburgeringsplichtigen in onze 
gemeente sinds 2013 (aantallen geslaagden, aantallen met ontheffing en 
gegevens over voortgang bij wie nog bezig is), voor zover deze gegevens op dit 
moment redelijkerwijs beschikbaar kunnen zijn bij onze gemeente (met voor 
zover de gegevens ontbreken een toelichting waarom)? 
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Antwoord: Cijfers van DUO zijn beschikbaar tot en met 2016. Daar zijn wij van afhankelijk 
omdat zij en niet de gemeenten verantwoordelijk zijn voor de inburgering en alles wat daarbij 
komyt. In de periode 2013 tot en met 2016, haalden 48 nieuwkomers in Overbetuwe het 
inburgeringsexamen. 46 van hen op basisniveau (A2), 1 op B1 (MBO niveau) en 1 op B2 
(HBO niveau). Er zaten er nog 140 in het inburgeringstraject. In Overbetuwe had er tot 2017 
nog niemand een boete gehad van DUO. Er waren nog 0 ontheffingen gegeven. 
 

5. In welke mate maakt onze gemeente gebruik van de mogelijkheid in de 
Participatiewet om mensen die zijn ontheven van de inburgeringsplicht alsnog 
een verplichting op te leggen om hun taalniveau te verbeteren? 

Antwoord: Sinds de start van het project in de zomer van 2017 wordt hier veel aandacht aan 
geschonken. Op basis van de verplichtingen in de Participatiewet en de Wet Taaleis, worden 
deze mensen gestimuleerd alsnog deel te nemen aan inburgeringscursussen of andere 
taallessen. Dat heeft tot gevolg dat iedereen die bij wie de gezondheid dit toelaat, ook (weer) 
een inburgeringscursus volgt of een ander taaltraject. 
 

6. In de Kamerbrief van 23 oktober 2018 kondigt de minister aan met VNG en 
Divosa tot pilots te willen komen, mede op basis van een bijeenkomst van 2 
oktober 2018. In hoeverre zijn we hier als gemeente op aangesloten c.q. 
onderneemt u actie om hierop aangesloten te raken? Deelt u de visie die wij 
hebben dat wij als gemeente Overbetuwe zeker aan de pilots moeten gaan 
meedoen? 

Antwoord: De gemeente Overbetuwe zal zeker aansluiten bij deze pilots, als blijkt dat die van 
meerwaarde zijn. De betrokken beleidsambtenaar is aangesloten bij het netwerk van Divosa 
en VNG en zal worden uitgenodigd als de pilots aan bod komen. 
 

7. Hoe gaan wij als gemeente inspelen op de veranderopgave inburgering en de 
regierol die de gemeente binnenkort gaat krijgen? Hoe betrekken wij onze 
partners bij de integratie van statushouders en inburgering hierbij? 

Antwoord: We gaan verder op de weg die we sinds de zomer van 2017 zijn ingeslagen. De 
consulenten integratie statushouders hebben sindsdien de regie op de trajecten van de 
statushouders. Als in 2020 de inburgering naar de gemeenten komt, zullen de 
inburgeringstrajecten hier ook een onderdeel van worden.  
Vanuit het project ‘Meer dan de Som der Delen’ worden de externe partners al zoveel 
mogelijk betrokken bij de integratie en participatie van de statushouders. Dat zal t.z.t. 
naadloos ingezet kunnen worden voor de inburgering. 
 
 
 
Hoogachtend, 
 
burgemeester en wethouders, 
de gemeentesecretaris (a.i.), 
 
 
 
 
 
 
mr. M.F.H. Knaapen 

de burgemeester,  
 
 
 
 
 
 
drs. A.S.F. van Asseldonk 
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